
1 

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w dniu 18 września 2020 r. 1 
 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 15 czerwca 2020 r. 

3. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

otworzył posiedzenie Komisji i przywitał zebranych. Porządek posiedzenia przyjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 15 czerwca 2020 r. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

wobec braku uwag, poddał protokół pod głosowanie:  

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 3. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie aktualizacji 

„Planu gospodarki odpadami dla województwa śląskiego na lata 2016-2022” (druk 

VI/322). 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, pani Jolanta Prażuch, dokonała 

krótkiego omówienia projektu uchwały, ostatniej z uchwał dotyczących wyznaczenia 

miejsc do przetrzymywania transportów odpadów dokonywanych z naruszeniem 

przepisów prawa. W lutym Sejmik zdecydował o dwóch takich miejscach: w Katowicach 

i Dąbrowie Górniczej. Trzecie miejsce proponowane obecnie znajduje się w gminie 

                                                 
1 posiedzenie w trybie zdalnym na podstawie art. 15zzx ust. 3 ustawy z dnia 31 marca 
2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 
nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw 
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Poczesna, na terenie składowiska Sobuczyna (obsługa północnej części województwa). 

Gmina Poczesna wyraziła negatywną opinię, ale ta opinia nie jest wiążąca dla dalszego 

procedowania projektu. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Beata Kocik, zapytała 

o ilość transportów zatrzymanych w Katowicach i Dąbrowie Górniczej. Chodzi o skalę 

tego zjawiska w całym województwie. 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, pani Jolanta Prażuch, odpowiedziała, 

że według stanu na sierpień w Katowicach stały 22 pojazdy. W Dąbrowie takich 

pojazdów nie było. Prowadzone były postępowania dotyczące unieszkodliwienia tych 

odpadów. Do 10 sierpnia otrzymywaliśmy informację o liczbie zatrzymanych pojazdów, 

ponieważ do tego czasu Marszałek Województwa Śląskiego regulował należności za 

przetrzymywanie pojazdów na parkingu. 10 sierpnia, to jest po upływie 6 miesięcy od 

daty uchwalenia aktualizacji Planu gospodarki odpadami, parking tymczasowy 

w Katowicach stał się parkingiem docelowym i Prezydent Miasta Katowice ustali stawkę 

za postój samochodów na tym parkingu. 

Trudno powiedzieć, czy taka ilość pojazdów to dużo czy mało – w stosunku do reszty 

kraju to dużo, w innych województwach zatrzymań nie ma albo są sporadyczne. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Beata Kocik, wyraziła 

nadzieję, że te trzy parkingi zaspokoją potrzeby. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Iwona Jelonek, poprosiła 

o wyjaśnienie, ile parkingów minimalnie – maksymalnie powinno się wyznaczyć. 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, pani Jolanta Prażuch, wyjaśniła, że 

nie więcej niż trzy – zależy to od liczby mieszkańców województwa. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

wobec braku innych pytań poddał pod głosowanie omawiany projekt uchwały:  

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 4. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

wspomniał o informacji dotyczącej przedłużenia terminu sporządzenia audytu 

krajobrazowego. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Iwona Jelonek, przywołała 

sprawę pożaru na nielegalnym składowisku odpadów niebezpiecznych w Sosnowcu. 
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Zaproponowała wystąpienie Komisji z wnioskiem na najbliższe posiedzenie Sejmiku, 

aby zlokalizować nielegalne składowiska i uniknąć tego typu katastrof 

o nieodwracalnych skutkach w przyszłości. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

zapewnił, że sprawa jest poważna, temat szeroki i wymaga starannego przygotowania 

propozycji dla Zarządu Województwa (na najbliższą sesję to za krótki czas). 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, pani Jolanta Prażuch, poprosiła, aby 

nie używać określenia „składowisko”, ponieważ składowisko to konkretny obiekt 

budowlany, działający na podstawie pozwolenia. Pożar w Sosnowcu był w nielegalnym 

miejscu magazynowania odpadów. Są to dwa różne pojęcia. Do nielegalnego miejsca 

magazynowania odpadów mają zastosowanie przepisy dotyczące usuwania odpadów 

z miejsc do tego nie przeznaczonych – kompetencje mają organy gmin, prezydenci, 

wójtowie, burmistrzowie. Pani profesor mówiła o ustawie o przeciwdziałaniu szkodom 

w środowisku i ich naprawie – tutaj kompetencje ma Regionalna Dyrekcja Ochrony 

Środowiska. W Sosnowcu nie było pozwoleń wydanych przez Marszałka, jest to 

nielegalne magazynowanie odpadów, a nie składowisko. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

powiedział, że należy widzieć problem globalnie i nie jest ważne, co się pali – legalne 

składowisko czy nielegalne wysypisko – to jest problem, którym trzeba się zająć. Z całą 

pewnością będziemy zajmować się tym tematem. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Beata Kocik, dodała, że 

Komisja Środowiska musi zajmować się pewnymi sprawami i powinniśmy być 

zaniepokojeni faktem, że doszło do podpalenia, i to nie pierwszy raz. Powinniśmy wyjść 

z jakąś inicjatywą. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

wspomniał o możliwości inwentaryzacji, kontroli tych miejsc. Wskutek wyczerpania 

porządku obrad zakończył posiedzenie Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej.  

 

 

 

Józef Kubica 

Przewodniczący 
Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


